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Skolebestyrelsesmøde på Thurø Skole 
Tirsdag den 18. august 2019 kl. 19.00 – 21.00 

 

 

Referat 

 

Til stede: 

Sidsel, Pernille, Martin, Jesper, Rasmus, Anne, Jens, Rikke, Carsten, Annemette og René 

 

  

31/20 

Velkomst 

Kort velkomst v. Annemette. 

 

Præsentation 

De enkelte bestyrelsesmedlemmer præsenterede sig kort. 

 

Konstituering af bestyrelsen 

Sidsel fortsætter som formand og Rasmus fortsætter som næstformand. 
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Nyt fra Thurø Skole 

 

 

Ledelsen:  

Nyt fra skolen:  

 

Annemette orienterede om personalesituationen 

 

Temadage 

I forberedelsesugen (uge 32) har vi sat fokus på PLF (professionelle læringsfællesskaber). 

Bente Sloth, konsulent fra ministeriet, holdt oplæg og gav input til det videre arbejde. Et 

indsatsområde, som forventes at skulle fortsætte over de næste 2–3 år. 

 

I ugen var der også fokus på ML (mangfoldige læringsfællesskaber). PPR holdt oplæg om ML 

og om NEST-pædagogikken. PPR lægger et særligt fokus / giver følgeskab til en enkelt årgang 

på Thurø Skole i efteråret.  

 

Umiddelbart før sommerferien arbejdede vi også med VFL (vurdering for læring). To lærere var 

i Norge i sidste skoleår og her er prøvehandlinger i gang. 

 

 

Fokusområder/indsatser skoleår 2020-21   

• Mangfoldige læringsmiljøer 

• Ordblinde indsatser fortsætter 

• Engineering 

• Arbejdsmiljøet 

 

Svendborg Kommune:  

Dialogmøder:  3/9-20   Issø-skolen (Rasmus, Jens og Annemette deltager) 

18/11-20 Rantzausminde Skole (Pernille, Sidsel og Annemette deltager) 

 

Budgetforhandlinger 

Hovedoverskriften er ”mangfoldige læringsmiljøer” og ”evaluering af ForårsSFO” og ”fravær”. 
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Budgettemaer: Praksisfaglig linje fra 7. – 9. årgang 

  Styrket indsats mod skolefravær 

  Forankring af ”projekt fritidsjob-ambassadører” 

  Værestedet 

  Klippekortsordning til SFO 

  Nedsættelse af klassekvotienten 

  Anlæg v. Tved Skole 

  Indkøb af cromebooks til elever 

  Boost og opkvalificering af af ML 

  Indvendig renovering på skolerne 

  Nye permanente udendørs håndvaske på skolerne  

 

 

 

Elevrådet:  

 

Årsplan 

Der er nu lavet en årsplan med månedlige elevrådsmøder. Der sidder elever fra 2. – 6. klasse i 

elevrådet. Vi er i overvejelser ift. om der fremadrettet kun skal deltage én pr. klasse. 

 

Elevforum 

Formand og næstformand i elevrådet skal deltage i elevforum – et forum på tværs af alle 

kommunens skoler. I år er det Svendborg Ungdomsskole, som skal facilitere disse møder.  

 

 

Skolebestyrelsesmøderne fordeler sig således: 

 

Tirsdag 18. august 2020 

Onsdag 16. september 2020 

Torsdag 22. oktober 2020 

Tirsdag 15. december 2020  

Onsdag 20. januar 2021 

Torsdag 25. februar 2021 

Mandag 22. marts 2021 

Tirsdag 27. april 2021 

Onsdag 19. maj 2021 

Torsdag 10. juni 2021 

 

Alle møder er kl. 19.00 – 21.00 medmindre andet er kommunikeret ud. 
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Skoleårets start 

Orientering, indtryk og Corona-situationen. 

 

Vi har haft en god skolestart i år. Der har for personalets vedkommende været en god 

blanding af fælles og individuel forberedelse og nogle gode oplæg. 

 

Corona fylder stadig, da vi ikke ved hvordan vores hverdag ser ud på sigt. 

 

Skolegården er opdelt i zoner i frikvartererne. Som elev har man sin årgang som ”tilhørssted”. 

Vi gør, hvad vi kan, for at forhindre at børnene blander sig med hinanden, men det kan 

selvfølgelig være svært.  

 

Vi fortsætter med rullende opstart indtil videre, da det reducerer det samtidige fremmøde. 
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Morgensamling afholdes indtil videre ikke.  

 

 

Forældreinput 

Der er, især for de yngste klassers vedkommende, et ønske om at kunne komme ind på skolen 

– fx ift. det praktiske m. skiftetøj.  

 

Der har været lidt forvirring omkring, hvor forældrene skal aflevere og hente. Der er ønske 

om, at det fremstår klart.  

 

Det er også ønske om at telefonnummeret, som man skal bruge ved afhentning, sættes op 

synligt ved indgangen, i tilfælde af man har glemt sin telefon hjemme.  

 

Skemaerne kan være svære at læse for nye forældre. Det fremgår fx ikke konsekvent hvad 

initialerne betyder og dermed kan der være tvivl om hvilke lærere/pædagoger, der underviser 

eleverne. Det vil være rart med mere brugervenlige skemaer fra årets start. 
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Forældremøder – Bilag/udkast – se nederst her! 

Datoer og fordeling af forældrerepræsentanter 

Hvad skal formidles af forældrerepræsentanter? Fælles talepapir 

 

Fordelingen blev lavet (se datoer og fordeling på kommende s 

 
Forældremøder 2020-21    

 

  

Deltager fra bestyrelsen 

(Forslag) Dato  Kl.  

 

0.a + b  Sidsel 27.aug. 16.30-18.30 
 

1.a + b Anne 

22. 

sept. 16.00-18.00 

 

2.a + b  Jens  1. sept. 17.00-19.00 
2.A og 2.B holder hver sit møde på samme tid 

3.a + b Pernille (både A og B) 5. okt  17.00-19.00 
 

4.a + b 

Jesper (4.A), Martin Pernille 

(4.B) 

10. 

sept. 17.00-19.00 

 

5.a + b Rasmus (5.A), Anne (5.B) 19. aug. 17.00-19.00 
 

6.a Sidsel 2. sept. 17.00-19.00 
 

6.b Pernille 2. sept.  16.00-18.00 
 

 

 

Hvad skal formidles af forældrerepræsentanter? (2019-20) 

 

Fælles talepapir: 

 

Hvem er vi og skolebestyrelsens rolle. Skolebestyrelsen behandler ikke enkeltsager. 

Vedtagne principper: 

• Princip for undervisningens organisering 

• Princip for klassedannelse 

• Princip for elevers adgang til at få fri til eliteidræt eller musikskole 

• Princip for lektier 

• Princip for fagfordeling 
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• Princip for lejrskole og skolerejse 

• Princip for mobil og devices 

• Princip for skole/hjem samarbejde 

• Princip for elevers skolefravær 

 

Henvisning til folderen ”Sund på Thurø” som beskriver Thurø Skoles forventninger til forældre 

vedr. søvn, kost, undervisningsparathed mv. 

 

Desuden:  

• Badning i idræt 

• Kostpolitikken, det lokale råderum, som betyder, at vi gerne må fejre fx fødselsdage 

som en undtagelse. 

• Elevernes brug af mobiler og devices, opbakning fra skolebestyrelsen til skolens nye 

politik på området. Vigtigheden af at lægge mobilen/devices væk i god tid inden 

sengetid. 

• Vær OBS på at faciliteten at man kan ”svar direkte” i stedet for i tråden. 

• Mind gerne forældrene om at kigge på MinUddannelse 
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Brug af §16b og d (afkortning af skoledagens længde) Skolebestyrelsens godkendelse. 

 

Det har været efterspurgt tidligere at afkorte skoledagen. I 2019 kom § 16b (indskolingen) og 

§ 16d (mellemtrin og udskoling).  
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Eventuelt 

 

Corona 

Hvad blev der af erfaringerne fra Corona og hvordan tages de med videre? 

 

Som nævnt i starten af mødet er nogle af corona-erfaringerne bragt videre, men de store 

skemaændringer har det ikke været muligt at lave, da planlægningen af skoleåret var 

fremskredet og da vi skal leve op til aktuelle krav om timetal og krav om kompetencedækning 

fra ministeriet.  

 

Alle skoler har lavet en evaluering, som er sendt ind til skoleafdelingen, som pt. arbejder på at 

samskrive og samle op på alle skolers input. Punktet sættes på næste skolebestyrelsesmøde, 

hvor der forhåbentlig er mere at fortælle. 

 

 

Pernille 

Hvordan det lade sig gøre at andre skoler har P-fag 

Arbejdsgruppe vedr. husnedrivning (sættes på programmet næste gang) 

 

Jens 

Det kunne være interessant at udarbejde et princip for mistrivsel på sigt? 

Principperne genbesøges i en turnus, så vi holder dem i live og debatterer dem. 

 

Referent RF 


